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Helmond, 30 april 2020   

Onderwerp: Update corona   

   

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

 

We bevinden ons in een periode die normaalgesproken vol staat van positieve verwachtingen. Het is de 

periode van de meivakantie. Met Koningsdag net achter de rug, en het vizier op de herdenkingen en 

vieringen van 4 en 5 mei. Maar het zal u niet zijn ontgaan dat deze traditionele momenten dit jaar allemaal 

op een andere wijze worden ingevuld. Als college hebben we veel waardering voor de manier waarop ook in 

Helmond Koningsdag is omgezet in een feestdag waarop onze inwoners vooral dichtbij huis of zelfs binnen 

zijn gebleven. We zien dat de maatregelen om het coronavirus in te dammen over het algemeen goed 

worden nageleefd. Een goed voorbeeld hiervan is ook de aangepaste weekmarkt op zaterdag. En toch 

proberen we deze – om diverse redenen – bijzondere dagen niet helemaal onopgemerkt voorbij te laten 

gaan. Daarom zullen we aanstaande maandag, 4 mei op een aangepaste manier stilstaan bij de herdenking 

van 75 jaar vrijheid. In een separate brief wordt u hier als raad nog over geïnformeerd. 

 

Ondertussen zien we steeds meer concrete gevolgen van de coronacrisis, zeker ook op economisch vlak. 

De door het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS) gepresenteerde cijfers van het flink afnemende 

vertrouwen onder consumenten en producenten gaat niet aan Helmond voorbij. Als college voeren we veel 

gesprekken met ondernemers, van klein tot groot. De mate waarin bedrijven worden geraakt door de crisis 

verschilt, maar feit is dat de maatregelen vanuit het Rijk velen treft. Als gemeente kijken we hoe we mensen 

van dienst kunnen zijn, maar tegelijkertijd schetsen we realistische verwachtingen. De coronacrisis is zo 

intens, dat we als gemeente alles doen wat we kunnen, maar feit is dat de samenleving er grondig door 

verandert.  

 

Onderstaand nemen we u mee in de ontwikkelingen die we zien en de maatregelen/besluiten die we rondom 

de coronacrisis hebben genomen. 

 

Financiële continuïteit aanbieders Jeugdhulp en WMO 

Eerder hebben we als college het besluit genomen zorgaanbieders door te betalen, ook als de zorg/hulp aan 

inwoners door de coronacrisis op een andere wijze wordt ingevuld of verleend. Over deze maatregel, die 

destijds voor de periode van 1 maart tot 1 juni is genomen, hebben we uw raad geïnformeerd. Daarmee was 

er nog geen duidelijkheid over de vraag hoe om te gaan met niet-geleverde zorg. Als college hebben we nu 

besloten zorgaanbieders over dezelfde periode een omzetgarantie te bieden zodat hun financiële positie 

over 2020 niet in gevaar komt. Dit doen we op basis van richtlijnen en uitwerkingen van de VNG. Het betreft 

hier aanbieders van de meeste vormen van WMO en Jeugdhulp, en de regeling geldt niet voor 

gecontracteerde aanbieders die op 13 maart 2020 geen lopende indicaties meer hadden. Met deze 



 

 

maatregel zorgen we er binnen onze mogelijkheden voor dat de zorg voor cliënten en patiënten doorgaat én 

dat het zorglandschap dat we in Helmond hebben opgebouwd overeind blijft. 

 

Ondersteuning richting sportclubs 

Een van de verruimende maatregelen die het kabinet vorige week dinsdag (21 april) heeft gepresenteerd is 

dat kinderen en jongeren weer meer ruimte krijgen om te sporten. Vanaf gisteren (woensdag 29 april) mogen 

jongeren tot 18 jaar weer georganiseerd sporten in de buitenlucht, al zijn hier – zeker voor de groep tussen 

12 en 18 jaar – wel strikte regels aan verbonden. Na de aankondiging van deze verruiming hebben we als 

gemeente geschakeld met de sportclubs in Helmond. Een door NOC-NSF en de Vereniging Sport en 

Gemeenten (VSG) opgesteld protocol is aangepast aan de Helmondse context en op basis hiervan kunnen 

sportclubs hun plannen indienen bij de gemeente. We trekken in deze aanpak nauw samen op met Jibb+. Bij 

elk ingediend plan zal vanuit Veiligheid & Naleving toetsing plaatsvinden of de activiteit goed te handhaven 

is, vooral ook omdat de sportclub hiervoor primair aan de lat staat. 

 

Ondersteuning voor activiteiten voor ouderen 

Een van de meest zichtbare effecten van de coronacrisis is dat ouderen, als kwetsbare groep, weinig contact 

met de buitenwereld kunnen onderhouden. Bezoekjes van familie zijn tot het minimum afgeschaald (of 

kunnen zelfs helemaal niet doorgaan) en georganiseerde activiteiten zijn geannuleerd. Vanuit dit licht 

hebben we € 5.000 ter beschikking gesteld aan KBO Stiphout-Warande, dat binnen heel Helmond 

alternatieve activiteiten wil organiseren om “het hart van de samenleving” ook in deze coronatijd te laten 

kloppen. Daarbij willen ze inzetten op onder meer het leggen van contact, het uitreiken van bloemetjes aan 

senioren in een isolement, muziekactiviteiten en het binnen de regels voortzetten van het Repaircafé. De 

gemeentelijke bijdrage is een aanvulling op de fondsenwerving die hiervoor verder in de stad is gepleegd. 

Als college juichen we dit initiatief van harte toe, zeker omdat de activiteiten over heel Helmond zullen 

worden uitgerold.  

 

Geen aanvragen voor evenementen in Helmond 

Het verbod om evenementen te organiseren is inmiddels landelijk verlengd tot 1 september. Dit betekent ook 

dat in Helmond helaas een grote reeks aan evenementen niet doorgaat. Omdat 1 september nog vier 

maanden duurt en we bovendien onvoldoende zicht hebben op de situatie erna, hebben we besloten 

vooralsnog geen aanvragen voor evenementenvergunningen in behandeling te nemen. Deze maatregel 

loopt voorlopig tot 1 juli. Ten eerste zou dit mogelijk tot capaciteitsproblemen leiden, ook bij de GGD dat 

vanuit professie adviseert op aanvragen. Ten tweede streven we ook voor als straks weer wel evenementen 

kunnen worden gehouden naar een normale spreiding, ook met het oog op de belasting van onze 

hulpdiensten. 

 

Ondertussen zijn we achter de schermen druk bezig om de impact van de maatregelen op het culturele veld 

in Helmond in kaart te brengen. Hierbij proberen we aan te sluiten op het steunpakket dat het Rijk heeft 

ingericht, deels ook voor culturele instellingen in de regio. Zodra hier beslissingen over worden genomen, 

stellen we uw raad hiervan op de hoogte. 

 

Contacten met ondernemers door gemeente en Senzer 

Terugkijkend op de afgelopen periode kunnen we constateren dat ondernemers het ondernemersloket goed 

hebben weten te vinden. Het aantal contacten is wel afgenomen en bevindt zich nu op vijftien tot twintig per 

dag. Totaal hebben zo’n 750 contacten plaatsgevonden. Waar de vragen in eerste instantie voornamelijk 

over de Rijksregelingen en de toegang daartoe gingen, spreken we nu relatief veel ondernemers die juist 

buiten de regelingen vallen. Via het economisch crisisteam proberen we deze mensen bij de juiste instantie 

te krijgen. Sinds deze week is ook de Corona Overbruggingslening (COL) opengesteld, specifiek voor 

startups, scale-ups en innovatief mkb. Deze regeling, die door de Brabantse Ontwikkelingsmaatschappij 



 

 

(BOM) wordt uitgevoerd, is een belangrijke extra maatregel voor sleutelspelers binnen onze topsectoren 

zoals Automotive en Food.  

 

Uit cijfers van Senzer blijkt dat voor de Tijdelijke overbruggingsregeling voor zelfstandig ondernemers (Tozo) 

specifiek voor Helmond inmiddels 1281 aanvragen in behandeling zijn genomen. Het tempo waarmee deze 

regeling wordt aangevraagd neemt af. Het totale voorschot dat inmiddels is uitbetaald is wel flink 

toegenomen en staat – voor Helmond – inmiddels op een bedrag van € 728.130. De gelden voor deze 

regeling worden door het Rijk overgemaakt naar centrumgemeenten. Na het eerste voorschot (á € 

1.106.457,-) hebben we inmiddels ook 2/3 deel van het tweede voorschot á € 5.310.336,- ontvangen. Wij 

hebben dit geld overgemaakt naar Senzer zodat zij de Tozo-regeling voortvarend kunnen uitvoeren. Dit 

zullen we ook doen met de rest van het tweede voorschot dat in mei door het Rijk beschikbaar zal worden 

gesteld. 

 

Vooruitblik op de toekomst 

Op deze plek rest ons voor nu niets anders dan de hoop uit te spreken dat de ingestelde maatregelen ook 

de komende tijd zo goed mogelijk worden nageleefd. Hoewel we snappen dat mensen de behoefte hebben 

aan afleiding en afwisseling, blijkt uit zowel de cijfers (van het aantal besmettingen en ziekenhuisopnamen) 

als uit de visie van experts dat de maatregelen nog hard nodig zijn om verdere uitbreiding van het virus 

tegen te gaan. We hopen dat u deze lijn samen met ons uitstraalt. Volhouden is het devies, want alleen door 

het naleven van de maatregelen zullen we op langere termijn echt positieve ontwikkelingen zien. 

 

We vertrouwen erop u voor nu voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Hoogachtend 
burgemeester en wethouders van Helmond 
 
mevr. P.J.M.G. Blanksma-van den Heuvel                   H.J. de Ruiter 
de burgemeester                                                           de secretaris 
 
    


